
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fiskeri og ligestilling

Dato: 13. november 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 184

Det fremgår af ministerens besvarelse af MOF alm. del – spørgsmål 70 og 71, at bestan-

den af østlig østersøtorsk i flere år har været nedadgående. Alligevel besluttede man ved

mødet i EU’s ministerråd den 15. oktober 2018 – med dansk støtte – at tillade en samlet

fangstmængde for østlig østersøtorsk i 2019 på 24.112 tons – til trods for ICES’ rådgiv-

ning, der anbefalede 16.685 tons. ICES har ikke kunne rådgive i forhold til MSY, blandt

andet pga. ændringer i vækst og dødelighed, og har derfor rådgivet ud fra en forsigtig-

hedstilgang. På samme rådsmøde vedtog man en gydelukning i juli for at hjælpe torsken.

ICES fremhæver, at gydelukninger vil være en effektiv supplerende foranstaltning, men

også at både gydelukninger og et bæredygtigt fangstniveau er vigtige. Ministeren bedes

uddybe, hvordan Danmark på den ene side har forpligtet sig til at fiske bæredygtigt i 2015

- og senest i 2020 - når overfiskeri fortsættes og støttes på et niveau, der er 45 pct. høje-

re end den videnskabelige rådgivning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
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